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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úri 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI.
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani az Emberi Erőforrások
Minisztériumát vezető miniszterhez

,,Miként fog megvalósulni az egészségügyi technológia-értékelés új rendszerének
működése hazánkban?"

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ elektronikusan várom.

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Európai Bizottság 2018. január 31-én az egészségügyi technológia-értékelésnek a
tagállamok közötti együttműködés erősítését célzó javaslatot adott ki. Várakozásaik alapján a
nagyobb átláthatóságnak köszönhetően javulni fog a betegek tájékozottsága azáltal, hogy
hozzáférhetnek a számukra hasznos új technológiák jelentette klinikai előnyökre vonatkozó
információkhoz. Az összehangolt értékelés eredményeképpen a hatékony és innovatív
egészségügyi eszközök gyorsabban el tudnak jutni a betegekhez. A nemzeti hatóságok számára
ez azt jelenti, hogy az egészségügyi rendszereiket érintő szakpolitikáik kidolgozása során
megbízhatóbb bizonyítékokra támaszkodhatnak. Ezenkívül a gyártóknak a jövőben nem kell
eltérő tagállami eljárásokhoz alkalmazkodniuk.

Ennek a működtetéséhez azonban megfogalmaznak olyan lényegi javaslatokat, amelyek
érintik a szavazások (a javaslat átültetésének) módját, a hatálya alá eső eljárások szelekcióját,
a transzparenciát, az értékelés adattartalmát és az értékelések kötelező érvényét, melyekre
válaszként a legtöbb érintett szervezet álláspont foglalással reagált úgy is mint az EFPIA, AIM,
ECPC, COCIR, HOPE, ESIP, EPF, vagy az AMCHAM.-

Mindezekre tekintettel az alábbiakra várom válaszát:

Hazai szempontból a szavazás módjának mely formája támogatott (kétharmad,
egyszerű többség, minősített többség vagy teljes konszenzus)?



Hazai szempontból a javaslat hatálya eső eljárások szelekciója elfogadható-e úgy,
hogy csupán a gyógyászati segédeszközöknél van kiemelt szempontrendszer a
gyógyszereknél pedig nincs?
Hazai szempontból a folyamat transzparenciájának milyen mértéke támogatott?
Elfogadható, hogy bizonyos kereskedelmi szempontból érzékeny információt ne
hozzanak nyilvánosságra?
Hazai szempontból támogatható-e, hogy az elkészült értékeléseket kötelezően,
feltétel nélkül fel kelljen használni és a duplikációt minden módon tiltani?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2018. október 25.
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